
Sprawozdanie
międzysesyjne od 27 listopada do 30 grudnia   2013 roku.

Okres  objęty  sprawozdaniem  był  wyjątkowo  krótki,  ale  bardzo  intensywny, 

związany z zakończeniem roku budżetowego.

Na  ostatniej  sesji  Rada  Gminy  podjęła   9  chwał,  które  zostały  wdrożone  do 

realizacji. W omawianym okresie podjęłam sześć zarządzeń, które dotyczyły:

1) zmian w budżecie gminy (2),

2) zmiany Zarządzenia w/s Regulaminu Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych 

oraz powołania Komisji Socjalnej,

3) ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do dzierżawy,

4) ogłoszenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonych  do  najmu  (dot.  pomieszczeń 

Ośrodka Zdrowia),

5) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2014.

Oprócz bieżącej realizacji zadań gminy przez Urząd Gminy i jednostki organizacyjne, w 

okresie sprawozdawczym miały miejsce następujące wydarzenia:

1) 29  listopada  uczestniczyłam  w  posiedzeniu  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku 

Powiatu Nidzickiego, które było poświęcone :

- omówieniu działań, jakie podejmuje Komenda Powiatowa Policji na rzecz rozwiązywania 

problemów  związanych  z  patologiami  wśród  dzieci  i  młodzieży  –  narkomanii,  innych 

uzależnień oraz agresji i wandalizmu,

– Zarówno Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich, jak i Dyrektor Powiatowego Zarządu 

Dróg złożyli informacje na temat przygotowania służb do administrowania dróg w okresie 

zimy,

2)  W  ostatnich  dniach  listopada  wpłynęły  kolejne  środki  finansowe  z  Ministerstwa 

Finansów w kwocie 58 729 zł., z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej, które choć 

w części poprawią sytuację finansową naszych szkół.

3) 3 grudnia został rozstrzygnięty przetarg na „ Dostawę energii elektrycznej dla potrzeb 

gmin  i  ich  jednostek  organizacyjnych  należących  do  grupy  zakupowej”.  Do  tej  grupy 

zakupowej przystąpiła nasza Gmina, o czym informowałam wcześniej.

Przetarg  wygrała  GOEE   ENERGIA  Sp.  z  o.o.w  Warszawie.  Wynik  przetargu  jest 

korzystny  dla  Gminy,  ponieważ  będziemy   mieli  tańszą  energię  elektryczną 

(dotychczasowa cena to  28  groszy/1KW, a  po przetargu  25  groszy /1KW).  Wpłynęły 

cztery oferty.



4) 5 grudnia wzięłam udział w spotkaniu informacyjnym dotyczącym obchodów wybuchu I 

Wojny  Światowej  Tannenberg-Szkotowo.  W  spotkaniu  na  zaproszenie   Wójta  Gminy 

Kozłowo  uczestniczyli  przedstawiciele  gmin  powiatu  nidzickiego,  działdowskiego, 

olsztyńskiego, profesorowie i sympatycy historii,  w szczególności osoby, którym bardzo 

bliski jest temat I wojny światowej. Byli też przedstawiciele Urzędu Marszałkowskiego i 

Urzędu Wojewódzkiego. Obchody w szczególności dotyczą gminy Kozłowo, ale również 

proponuje  się  nam  udział.  Będzie  przygotowana  rekonstrukcja  bitwy,  konferencje 

tematyczne,  w  tym dla  szkół  i  uczelni.  Będzie  to  zapewne promocja  całego  powiatu. 

Okazuje się, że w rejonie Napierk i Wiłun, na terenie Gminy Janowiec Kościelny są trzy 

cmentarze niemieckie z I wojny światowej, brak jest jednak szczegółowej ich lokalizacji. Tu 

wskazywano, aby młodzież szkolną zachęcić do poszukiwań w tym zakresie.

5) 10  grudnia  uczestniczyłam  wspólnie  z  Dyrektorami  naszych  szkół  w  konferencji 

zorganizowanej  przez  Marszałka  Województwa  i   Warmińsko-Mazurskiego  Kuratora 

Oświaty na temat:

- jak wspierać rozwój sportu szkolnego,

-  jakie  są  możliwości  pozyskania  środków  finansowych  na  realizację  programów 

edukacyjnych w szkole.

W ostatnim okresie wielki nacisk kładzie się na rozwój sportu, zwłaszcza wśród uczniów, 

którzy w większości wymagają zajęć z gimnastyki korekcyjnej, aby w przyszłości wyrośli 

na zdrowych ludzi.  Apelowano,  aby za wszelką cenę zachęcać uczniów do udziału  w 

zajęciach wychowania fizycznego, aby powiedzieć „stop zwolnieniom z WF”. Tu potrzebna 

jest   też  pomoc  rodziców  i  przekonanie  w  pierwszej  kolejności  Ich  o  konieczności  i 

potrzebie udziału dzieci w zajęciach WF.

Są i będą ogłaszane kolejne konkursy dotyczące dofinansowania dodatkowych zajęć z 

WF dla uczniów, ale oczywiście muszą być też zagwarantowane środki finansowe organu 

prowadzącego, czyli Gminy.

6) 11 grudnia w Starostwie Powiatowym z inicjatywy Powiatowego Urzędu Pracy odbyło 

się spotkanie na temat  zakresu współpracy w 2014 roku w ramach środków Funduszu 

Pracy i Europejskiego Funduszu Społecznego, z uwzględnieniem robót publicznych i prac 

społecznie użytecznych. Jako uczestnik tego spotkania nie usłyszałam dobrych informacji. 

Otóż  warunkiem  skierowania  na  jakąkolwiek   formę  zatrudnienia,  będzie  uzyskanie 

efektywności poprzez dalsze zatrudnienie bezrobotnego. Jest wymóg - co najmniej 30% 

skierowanych  osób  na  staż,  roboty publiczne,  prace  interwencyjne  i  prace  społecznie 

użyteczne  musi  znaleźć  zatrudnienie,  po  ich  zakończeniu.  Najtrudniej  będzie  uzyskać 

efektywność przy pracach społecznie użytecznych. Mimo ogólnego niezadowolenia , nic 



nie można zmienić,  są to warunki postawione przez akty prawne w tej  sprawie. Staże 

maksymalnie  będą do 6 m-cy, inne formy zatrudnienia też nie będą dłuższe. Zatem czeka 

gminy, jak i bezrobotnych trudny okres.

7) 12 grudnia odbyło się wspólne posiedzenie rad powiatowych Warmińsko-Mazurskiej 

Izby Rolniczej, w którym uczestniczył Pan Leszek Jabłoński – inspektor d/s gospodarki 

gruntami i rolnictwa. Dyskutowano nt. założeń finansowania dopłat w latach 2014-2020 w 

zakresie  rolnictwa.  Ogólnie  przewiduje  się  mniejsze środki  finansowe.  Nie  będzie rent 

strukturalnych. Izby rolnicze wnioskują o pozytywne zmiany, celem zwiększenia środków 

finansowych na rozwój polskich gospodarstw rolnych.

8) 12 i 13 grudnia grupa przedstawicieli Stowarzyszeń i Urzędu Gminy uczestniczyła w 

szkoleniu poświęconemu stworzeniu w naszej Gminie Wioski Szlacheckiej, co może być 

ciekawym  produktem  turystycznym,  promującym  Gminę.  Mottem  przewodnim  takiej 

wioski, byłoby szlachectwo, które nawiązuje do rodowodu tych ziem. 

9) 16 grudnia uczestniczyłam w Powiatowej Radzie Zatrudnienia, na której  opiniowano 

budżet  na  2014  rok  i  propozycje  podziału  środków.  Powiatowy  Urząd  Pracy  planuje 

skierowanie 211 osób bezrobotnych w całym powiecie na staż, na okres do 6 miesięcy, 

135  osób  na  prace  interwencyjne,  18  osób  na  roboty  publiczne,  140  osób  na  prace 

społecznie  użyteczne.  Ponadto  planuje  się  30  dotacji  na  podjęcie  działalności 

gospodarczej  i  40  dotacji  na  doposażenie  stanowisk  pracy.  146  bezrobotnych  będzie 

mogło wziąć udział w szkoleniach  i dla 10-rga dofinansowanie dokształcania na studiach 

podyplomowych.

Po  analizie  Powiatowa  Rada  Zatrudnienia  zawnioskowała  o  zwiększenie  środków  na 

roboty publiczne,  kosztem zmniejszenia prac społecznie użytecznych.   Uzasadnieniem 

była  niemożliwość  uzyskania  30%  efektywności  zatrudnienia  po  pracach  społecznie 

użytecznych. Ponadto najlepszą formą dla jednostek samorządowych są roboty publiczne.

10) 17  grudnia  w  Zarządzie  Ekologicznego  Związku  Gmin  „Działdowszczyzna” 

uczestniczyła  Pani  Kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej,  który  był  poświęcony 

budżetowi Związku na 2014 rok.

Również  17  grudnia  odbyło  się  Nadzwyczajne  Zebranie  członków  Lokalnej  Grupy 

Działania  „Brama  Mazurskiej  Krainy”,  w  którym  uczestniczyła  Pani  Sekretarz  Gminy. 

Omówiono też plan finansowy na 2014 rok i możliwości dofinansowania małych projektów. 

Zgłaszane były postulaty, aby przyspieszyć proces rozpatrywania wniosków przez Urząd 

Marszałkowski. Z ostatniego naboru z lutego 2013 roku do chwili obecnej nie są zawarte 

umowy o dofinansowanie i nie było też merytorycznej oceny tych wniosków.

12) 18 grudnia Samorządowy Ośrodek Kultury Sportu i Rekreacji przygotował Wigilię 



Seniora  dla  mieszkańców  Gminy.  W  spotkaniu  opłatkowym  uczestniczyłam  z 

Przewodniczącym Rady Gminy i  kierownictwem Urzędu Gminy. Zgodnie z ustaleniami 

sprzed trzech lat na Wigilię zostały zaproszone osoby wskazane imiennie przez Państwa 

Radnych  i Państwa Sołtysów oraz członkowie Klubu Seniora. Wszystkie zgłoszone osoby 

zostały  zaproszone  i  mogły  się  spotkać  ze  swoimi  znajomymi,  rozmawiać,  a  w 

szczególności uroczyście kolędować i przeżywać radość zbliżających się świąt Bożego 

Narodzenia .

Jednak  nie  wszyscy Państwo  zgłosiliście  przedstawicieli  swoich  środowisk,  a  są  takie 

osoby, które zapewne czekały na zaproszenie.

13) Dnia 19 grudnia na zaproszenie kierownictwa Środowiskowego Domu Samopomocy w 

podobnym składzie wzięliśmy udział w Spotkaniu Opłatkowym uczestników i pracowników 

tego Domu. W tym spotkaniu nie zabrakło Pana Starosty,  Księdza Proboszcza i  Wójta 

Gminy Janowo. Było to piękne spotkanie opłatkowe, na które uczestnicy ŚDS przygotowali 

jasełka i koncert kolęd. To miejsce potwierdza, że mieszkańcy dwóch sąsiadujących ze 

sobą gmin bardzo się zintegrowali i są sobie bardzo bliscy.

14) Natomiast 20 grudnia w Jasełkach zorganizowanych przez Zespół Szkół w Janowcu 

Kościelnym uczestniczyła  Pani  Kierownik Referatu Oświaty.  Ja natomiast  w godzinach 

wieczornych  wraz  ze  Strażakami  wszystkich  naszych  jednostek  uczestniczyłam  w 

Spotkaniu  Opłatkowym Strażaków OSP i  PSP,  zorganizowanym w Zimnej  Wodzie.  To 

spotkanie corocznie cieszy się bardzo dużą frekwencją również nasi druhowie i druhny 

licznie  wzięli  udział.  W  spotkaniu  uczestniczył  Kapelan  Strażaków,  Komendant 

Wojewódzki   i  Komendanci  Powiatowi  PSP  oraz  inni  zacni  goście.  Jest  to  piękne 

Spotkanie Opłatkowe, ale też integrujące wszystkich strażaków z powiatu. 

15) W Spotkaniu Opłatkowym 23 grudnia, zorganizowanym przez Starostę Nidzickiego dla 

władz samorządowych  uczestniczył Pan Przewodniczący Rady Gminy.

W zakresie realizowanych inwestycji gminnych, remontów i gospodarki komunalnej.
1) Wykonano ogrodzenie terenu przyległego do placu zabaw i świetlicy wiejskiej w Nowej 

Wsi  Dmochy,  odcinek 110 mb. Koszt  ogrodzenia 5.500 zł.,  w tym środki  pozyskane z 

nagród na Święcie Pieczonego Ziemniaka,  zainwestowano też w to zadanie. Mieszkańcy 

Sołectwa na czele z Panią Radną i Panem Sołtysem  zabiegali o to zadanie od trzech lat. 

Angażując pozyskane środki finansowe we własnym zakresie, zadanie udało się wykonać. 

W takiej sytuacji samorząd gminy również zadanie wsparł finansowo.

2) Odnowienie  operatu  ewidencji  gruntów  na  terenie  obrębów:  Zdzięty,  Jastrząbki  , 

Leśniewo, Krajewo i Zaskórki, zgodnie z zapowiedzią geodety, mają być zakończone do 2 



stycznia 2014 roku.

3) W okresie  sprawozdawczym został  złożony wniosek o płatność do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska  i Gospodarki Wodnej w Olsztynie na kwotę 3.522 zł., z 

tytułu  sporządzonego  projektu  założeń  do  planu  zaopatrzenia  w  ciepło,  energię 

elektryczną i paliwa gazowe gminy Janowiec Kościelny.

4) Został  też  wyłoniony wykonawca  planu  gospodarki  niskoemisyjnej,  za  kwotę  9.840 

zł.brutto.  Plan  zostanie  przygotowany  po  podpisaniu  umowy z  wykonawcą,  dla  której  

warunkiem będzie otrzymanie dotacji z WFOŚiGW.

5) W  okresie  sprawozdawczym  miała  miejsce  bardzo  poważna  awaria  na  sieci 

wodociągowej w Safronce. Na razie Zakład Gospodarki Komunalnej  usunął zagrożenie 

braku dostawy wody,  jednak do tematu trzeba będzie wrócić.  Potrzebne będą nakłady 

finansowe i położenie częściowo nowego odcinka sieci wodociągowej.

6) Otrzymaliśmy  informację,  że  nasz  wniosek  o  dofinansowanie  zakupu  tablic 

informacyjnych  do  wszystkich  sołectw,  znajdujący  się  na  liście  rezerwowej,  został 

zakwalifikowany do przyznania pomocy finansowej. Zatem w nowym roku każde sołectwo 

otrzyma  nową  tablicę  informacyjną,  tak  bardzo  potrzebną  do  wywieszania  wszelkich 

informacji dla mieszkańców. 

Szanowni Państwo.

Mija kolejny rok wspólnej pracy, ciężkiej pracy ale też owocnej. Nie będę dziś dokonywać 

szczegółowej oceny , uczynię  to przy sesji absolutoryjnej w formie multimedialnej, jak w 

roku ubiegłym.

Mogę  tylko  zapewnić,  że  był  to  rok,  w  którym  pozyskaliśmy  znaczne  środki 

zewnętrzne  i  zostały  zrealizowane  zadania  inwestycyjne.  Na   pewno  nie  zabrakło 

aktywności mieszkańców , a w szczególności aktywności Państwa Radnych i Sołtysów. 

Na szczególne podkreślenie zasługuje troska mieszkańców niektórych sołectw o swoje 

miejscowości, o  tereny komunalne i obiekty. Nadal aktywne są nasze Stowarzyszenia, co 

bardzo cieszy.

Rok temu przepraszałam Państwa , że nie udało się zrealizować „Orlika 2012” i 

systemu oczyszczania ścieków w Safronce. Dziś już możemy powiedzieć, udało się nam 

to zrobić, jak również wykonaliśmy też inne zadania.

Wszystko, co zostało wykonane, to dzięki  ogromnemu zaangażowaniu i  ciężkiej 

pracy  całej  wspólnoty.  To  efekt  pracy  wspólnej:  Mieszkańców,  Radnych,  Sołtysów  i 

pracowników samorządowych, tych w Urzędzie Gminy, Zakładzie Gospodarki Komunalnej, 

Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej, w szkołach i w Samorządowym Ośrodku Kultury 



Sportu i Rekreacji. Nie można pomniejszyć też udziału Stowarzyszeń – Mieszkańców z 

sołectw:  Janowiec Kościelny,  Smolany-Żardawy,  Szczepkowo Borowe i  Iwany,  a  także 

takich Stowarzyszeń jak: OSP i LKS”Orzeł”.

Dziękuję Wszystkim za: mądre decyzje  i każde   wsparcie, zarówno to duchowe, 

jak i materialne, przecież Gmina ma też Sponsorów, na których  zawsze może liczyć w 

potrzebie.  Dziękuję  też  Zakładom  Pracy  i  Podmiotom  Gospodarczym,  a  także 

organizacjom za współpracę w minionym roku.

Dziękuje osobiście za każde wsparcie, za każdą podpowiedź, również krytyczną, 

bo one potwierdzają, że sprawy Gminy są bliskie Państwa sercu i że troszczycie się o 

nasz „Wspólny Dom”, którym jest Gmina Janowiec Kościelny.

Na pewno nie wszystko udało się zrealizować. Każdy z nas ma marzenia, ja też 

pragnę aby ta Gmina była jeszcze piękniejsza, abym mogła choć w części  zrealizować 

potrzeby każdego z mieszkańców i uczynić radość, ale to okazuje  się bardzo trudne i na 

pewno niemożliwe do zrealizowania w 100% potrzeb.

Mogę tylko zapewnić, że staram się pracować uczciwie i rzetelnie, a ocena należy 

do Państwa.

Kończąc  dziękuję  za  wszelkie  dobro  w  mijającym  roku,  za  współpracę  i 

przepraszam za to, czego nie udało się wykonać. Dodam tylko, że musimy pamiętać, że 

mamy jeden budżet i środki finansowe tylko w ramach tego budżetu.

Na Nowy Rok 2014 życzę, aby był to dobry czas dla wszystkich mieszkańców, czas 

dobrego zdrowia,  szczęścia,  radości  i  życzliwości  oraz pokoju.  Życzę,  aby spełniły się 

wszystkie Państwa  marzenia zarówno osobiste, jak i zawodowe.

Niech będzie to dobry czas dla nas wszystkich tu obecnych, a także dla Państwa 

rodzin i sąsiadów.

Wójt

Bożena Grochala 


